

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - November 2024/Novembre 2024

(La version française suit la version anglaise)

Dear Community,

This week we find ourselves firmly in between. In between autumn and winter, as we feel an additional bite of cold in the air. In between two administrations in the US, a change that will undoubtedly lead to further ESG backlash and have global implications on many sustainability issues. And in between two COPs - COP16 on Biodiversity in Colombia (Oct 21 - Nov 1) and COP29 on Climate in Azerbaijan (Nov 11-22) - that continue to struggle to mobilize the resources required to achieve the lofty goals they have laid out.

While the ups and downs of political cycles and negotiations can feel daunting, it is clear we are in a new era when it comes to sustainability. For many years we were in “talk mode”, trying to gain consensus on common goals, but we now have global agreements and we have entered “action mode.” We are in the trenches making it happen.

There is a lot of uncertainty about the way forward but here are some things I know for sure:

1. The finance and business communities [showed up in droves to Cali](#) ready to help finance National Biodiversity Strategies and Action Plans (NBSAPs). There is a willingness to come to the table, now we just need to work together to find the creative solutions to unlock capital and to make markets work for people and the

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

2. Climate action is already well underway and, while this progress could be slowed, it will never be reversed. Why? Because programs like the [Inflation Reduction Act](#) have shown the economic potential of a new energy system. People from all political backgrounds have benefitted from clean energy development and reversing these benefits would be costly and unpopular. Seeing is believing, if we continue to demonstrate a brighter path to the future eventually others will follow

3. It is up to us to shape the future we want. We all have a role to play and gifts to bring to the table. We should not let things outside our control stop us from affecting the things we can influence and change.

I look forward to continuing to collaborate with each of you in this journey. We may be in between, but we are in between together.

Kali Taylor
Managing Director

Interview of the Month: Karen Hitschke from Building Bridges

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

"Building Bridges aims to create a platform where different players, especially those who may be new to the conversation, can engage, gain credibility, and plot their journey for change."

For this month's interview, we sat down with Karen Hitschke, CEO of Building Bridges, to explore her vision for sustainable finance. In a candid conversation, Karen sheds light on how this unique initiative evolved from a small conference in Geneva into a globally recognized platform dedicated to aligning finance with the UN's Sustainable Development Goals. From fostering collaboration between the financial sector, the UN, NGOs, and academia, to discussing the upcoming milestones in Building Bridges' fifth edition, Karen dives into the organization's mission to create real impact through collective action. Read Karen insights on why Building Bridges is more than just a conference—it's a movement, a community, and a call to action for sustainable finance. [To the interview](#)

● What's Happening at SFG?

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

20)

SFG is hosting its final networking event of the year. Join us to celebrate Christmas festivities together! [Register now](#)

// Roundtable on Training - Members Only**Thursday, December 5, 2024 | 12:30-14:00 | Maison Rousseau et Littérature**

Increasing demands for sustainability are transforming financial sector practices, making it essential for professionals to stay informed and engaged. SFG is hosting this year's last roundtable on the training needs of financial institutions, approaches to designing programs tailored to different levels of expertise, and best practices for integrating sustainability into professional skills in the finance industry. [Become a member](#)

// SFG at Building Bridges

Building Bridges 2024 will take place Monday to Thursday, December 9th-12th, 2024 in Geneva. Program and registration are [available online](#)

SFG is collaborating on two important Action Day events:

- [Engagement in Complex Contexts | Wednesday, December 11 | 14:30 - 16:30](#)
- [Swiss National Partner Launch Event | Thursday, December 12 | 10:30 - 11:30](#)

● For your Radar

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Join the first edition of *My Carbon Challenge*, a city-wide campaign in Geneva aiming to engage over 1,000 people in reducing their individual carbon footprints. This initiative, mandated by the Canton and supported by the City of Geneva, provides participants with tools to track and lower their environmental impact in areas like energy, mobility, consumer goods, food, and biodiversity.

Throughout the campaign, participants will receive daily tips, activities, and resources to help them live more sustainably. [Learn more and register here](#)



// Capital Institute: Course on Money & Banking for a Regenerative Economy November-December 2024 | Online

With an emphasis on theory over technical skills, this course will demystify finance, help you see its failures, and you will learn how to move beyond the “sustainable finance” industry norms, and reimagine the banking system, money, and finance’s role more broadly in service of a regenerative economy. [Learn more and register here](#)

// ISFB: Certificate in Sustainable Finance

November 14, 2024 - May 23, 2025 | 08:30-17:00 | ISFB, Geneva

The Institut Supérieur de Formation Bancaire (ISFB) offers an intensive 4-day non-consecutive training course in French, designed to give you a complete mastery of the sustainable finance ecosystem. You'll learn how to assess ESG criteria and develop investment strategies in line with the constant move towards more sustainable practices. The ISFB Sustainable Finance Certificate is directed by Mr. Antoine Mach. Normally costing 3550CHF, the next session is financed by the FFPC

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● Sustainable Finance News

// Ethos Calls for Stricter ESG Reporting Standards After Review of Swiss Companies

Ethos has reviewed the sustainability reports of 140 Swiss-listed companies and found significant discrepancies in both transparency and quality. Their analysis revealed that less than half of the companies used recognized reporting standards, and few had their reports fully audited. [Ethos](#)

// COP29: How to Create a Global Approach on Sustainable Finance Taxonomies

Sustainable finance taxonomies are vital for defining what constitutes a “sustainable” investment, but the variety of national taxonomies is creating inconsistent standards, making regulatory compliance challenging for investors. While many countries have adopted their own frameworks — with half of them in developing economies — these diverse systems often don't work well together. [Sustainable Views](#)

// Global Green Finance Index 14: Western Europe Dominates Green Finance

The latest Global Green Finance Index (GGFI 14) highlights the evolving landscape of green finance offerings across 97 financial centres worldwide. This year, Zurich rose to second place, just behind London, reflecting its strong green finance framework and initiatives, while Geneva dropped two spots to fourth place, as Singapore took the third position. [Mondo Visione](#)

Version française

Chère communauté,

Cette semaine, nous nous trouvons fermement dans un entre-deux. Entre l'automne

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

à une nouvelle réaction de l'ESG et aura des implications globales sur de nombreuses questions de durabilité. Et entre deux COP - la COP16 sur la biodiversité en Colombie (21 octobre - 1er novembre) et la COP29 sur le climat en Azerbaïdjan (11-22 novembre) - qui continuent de lutter pour mobiliser les ressources nécessaires à la réalisation des objectifs ambitieux qu'elles ont fixés.

Si les hauts et les bas des cycles politiques et des négociations peuvent sembler décourageants, il est clair que nous sommes entrés dans une nouvelle ère en ce qui concerne la durabilité. Pendant de nombreuses années, nous avons été en mode « discussion », essayant d'obtenir un consensus sur les objectifs mondiaux, mais nous avons maintenant des accords mondiaux et nous sommes entrés en mode « action ». Nous sommes dans les tranchées pour faire bouger les choses.

Il y a beaucoup d'incertitudes quant à la voie à suivre, mais voici quelques certitudes:

1. Les milieux de la finance et des affaires [se sont rendus en masse à Cali](#), prêts à contribuer au financement des stratégies et plans d'action nationaux en matière de biodiversité (SPANB). La volonté de s'asseoir à la table des négociations est prédominante, il nous faut maintenant travailler ensemble pour trouver des solutions créatives permettant de débloquent des capitaux et de faire fonctionner les marchés au profit des populations et de la planète.
2. L'action en faveur du climat est déjà bien engagée et, bien que ces progrès puissent être ralentis, ils ne seront jamais inversés. Pourquoi ? Parce que des programmes tels que [la loi sur la réduction de l'inflation](#) ont montré le potentiel économique d'un nouveau système énergétique. Des personnes de tous horizons politiques ont bénéficié du développement des énergies propres et il serait coûteux et impopulaire de revenir sur ces avantages. Si nous continuons à montrer une voie plus prometteuse pour l'avenir, d'autres suivront.
3. C'est à nous de façonner l'avenir que nous voulons. Nous avons tous un rôle à jouer et des atouts à faire valoir. Ne laissons pas les choses qui échappent à notre contrôle nous empêcher d'agir sur ce que nous pouvons influencer et changer.

Je me réjouis de continuer à collaborer avec chacun d'entre vous dans cette aventure. Nous sommes peut-être dans l'entre-deux, mais nous sommes dans l'entre-deux ensemble.

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Interview du Mois: Karen Hitschke de Building Bridges



« Building Bridges vise à créer une plateforme où les différents acteurs, en particulier ceux qui sont peut-être nouveaux dans la conversation, peuvent s'engager, gagner en crédibilité et définir leur parcours vers le changement. »

Pour l'interview de ce mois-ci, nous avons rencontré Karen Hitschke, PDG de Building Bridges, afin d'explorer sa vision de la finance durable. Au cours d'une conversation candide, Karen explique comment cette initiative unique est passée d'une petite conférence à Genève à une plateforme mondialement reconnue, dédiée à l'alignement de la finance sur les ODD. De la promotion de la collaboration entre le secteur financier, l'ONU, les ONG et le monde universitaire à la discussion sur les prochaines étapes de la cinquième édition de Building Bridges, Karen se penche sur

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

conférence : c'est un mouvement, une communauté et un appel à l'action en faveur de la finance durable. [Cliquez-ici pour lire l'entretien](#)

● Quoi de neuf à SFG?

// Soirée de Noël SFG

SFG organise son dernier événement de networking de l'année. Rejoignez-nous pour célébrer ensemble les festivités de Noël ! [S'inscrire ici](#)

// Table ronde: Formations en finance durable - Réservé aux membres

Jeudi 5 décembre 2024 | 12:30 - 14:30 | Maison Rousseau et Littérature

Les exigences croissantes en matière de durabilité transforment les pratiques du secteur financier, ce qui rend essentiel pour les professionnels de rester informés et engagés. SFG organise la dernière table ronde de cette année sur les besoins de formation des institutions financières, les approches pour concevoir des programmes adaptés aux différents niveaux d'expertise, et les meilleures pratiques pour intégrer le développement durable dans les compétences professionnelles de l'industrie financière. [Devenez membre](#)

// SFG à Building Bridges

Building Bridges 2024 aura lieu du lundi au jeudi, du 9 au 12 décembre 2024 à Genève. Le programme et l'inscription sont [en ligne](#).

SFG collabore à deux événements importants des Action Days :

- [Engagement dans des contextes complexes | Mercredi 11 décembre | 14:30 - 16:30](#)
 - [Événement de lancement des partenaires nationaux suisses | Jeudi 12 décembre | 10:30 - 11:30](#)
-

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

// Mon Défi Carbone

12 novembre - 9 décembre, 2024 | Participation Libre

Participez à la première édition de My Carbon Challenge, une campagne à l'échelle de la ville de Genève visant à inciter plus de 1 000 personnes à réduire leur empreinte carbone individuelle. Cette initiative, mandatée par le Canton et soutenue par la Ville de Genève, fournit aux participants des outils pour suivre et réduire leur impact environnemental dans des domaines tels que l'énergie, la mobilité, les biens de consommation, l'alimentation et la biodiversité. Tout au long de la campagne, les participants recevront quotidiennement des conseils, des activités et des ressources pour les aider à vivre de manière plus durable. [En savoir plus et s'inscrire ici](#)



// Capital Institute : Cours sur l'argent et les banques pour une économie régénératrice

Novembre-Décembre 2024 | En ligne

En mettant l'accent sur la théorie plutôt que sur les compétences techniques, ce cours démystifiera la finance, vous aidera à voir ses échecs, et vous apprendrez comment aller au-delà des normes de l'industrie de la finance durable, et réimaginer le système bancaire, l'argent, et le rôle de la finance plus largement au service d'une économie régénératrice. [En savoir plus et s'inscrire ici](#)

// ISFB: Certificat en Finance Durable

14 novembre 2024 - 23 mai 2025 | 08:30-17:00 | ISFB, Genève

L'Institut Supérieur de Formation Bancaire (ISFB) propose une formation intensive de 4 jours non-consécutifs, conçue pour vous offrir une maîtrise complète de

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

des pratiques plus durables. Le Certificat ISFB Finance Durable est dirigé par M. Antoine Mach. D'un coût de CHF 3550.00, la prochaine session est financée par la FFPC pour les employées et employés du secteur bancaire et financier du canton de Genève. En savoir plus et s'inscrire ici : [Certificat ISFB Finance durable | ISFB](#)

● Nouvelles sur la Finance Durable

// Chez Pictet, Marie-Laure Schaufelberger pérennise la finance durable

Marie-Laure Schaufelberger, Présidente de SFG et responsable durabilité du groupe Pictet, a évoqué l'engagement de Pictet à intégrer la durabilité au cœur de ses activités, soulignant l'importance de normes claires pour lutter contre le greenwashing. Elle a mis en avant la stratégie d'investissements à impact et la nécessité de transitions vers des modèles d'affaires durables. Marie-Laure Schaufelberger a également présenté le sommet Building Bridges prévu en décembre. [Bilan](#)

// COP29 : « Un pays qui réduit ses dépenses sociales pour assurer le service de sa dette ne sera pas en mesure d'investir dans le développement durable »

L'économiste Paola Subacchi dénonce, dans une tribune au « Monde », la contradiction entre la crise de surendettement qui frappe les pays les plus pauvres et leurs besoins croissants d'investissements pour lutter contre le changement climatique. [Le Monde](#)



Subscribe

Past Issues

Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.

Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on October 5th 2023**.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).